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Ale vraťme se na chvíli zpět v čase…. 
Mnozí mi dáte za pravdu, že pohyb na čerstvém vzduchu 

je nejen to nejlepší, co můžete udělat pro své tělo, ale také 
blahodárný pro vaši mysl a duši. 

Jistě to věděli už za Rakouska – Uherska. Vždyť sama císa-
řovna Sissi byla vášnivou turistkou, chodila rychlým tempem 
a neměla problém pochodovat i devět hodin denně. Co na to 
říkaly její křehké dvorní dámy už se asi nedozvíme, nicméně 
právě Rakousku – Uhersku a našim československým vlas-
tencům vděčíme za rozvoj české a československé turistiky. 

Turistické výlety organizovaly mnohé české i německé 
spolky. V roce 1884 byla založena zřejmě první česká turis-
tická organizace - Pohorská jednota Radhošť, se sídlem ve 
Frenštátě p. R., působící řadu let pouze ve svém regionu. Po-
horská jednota se zasloužila o významný rozvoj našeho regi-
onu i naší obce a v budoucnu si zaslouží samostatný článek.

Až o čtyři roky později, v roce 1888, vznikla organizace  
s celonárodním charakterem, z níž se postupem času stala 
jedna z největších turistických organizací Rakousko-Uherska. 

Klub českých turistů byl založen 11. června 1888 v Praze, 
v malém sále Měšťanské besedy z iniciativy nadšenců v čele 
s Dr. Vilémem Kurzem st. (předseda Národní jednoty Pošu-
mavské), Dr. Františkem Čížkem (předseda Národní jedno-
ty Severočeské) a architektem Vratislavem Pasovským. Za 
předsedu si ustavující sjezd nové turistické organizace sice 
zvolil známého cestovatele a veřejného činitele Vojtěcha Ná-
prstka, ten ale plnil pouze svoji úlohu známé osobnosti v čele 
klubu, ale práci v klubu se mnoho nevěnoval a předsednic-
ké místo již po půl roce opustil na první valné hromadě KČT  
v lednu 1889. Měl řadu dalších zájmů, funkcí a povinností, 

a tak se tíha klubovní práce brzy přenesla na skupinu osob, 
soustředěnou kolem Kurze a Pasovského (plaketa s jeho jmé-
nem je dnes nejvyšším vyznamenáním KČT). 

Po vzniku samostatného Československa se připojením 
slovenských turistů organizace změnila na Klub českoslo-
venských turistů, rozšířila svou činnost a stala se masovou 
zájmovou organizací.                                (pokračování na straně 5) 
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Obecní nOvinyKunčice pod Ondřejníkem

Letošní rok je pro naše turisty významný! Vždyť právě letos slaví Kunčice jubilejních 100 let trvání turistických aktivit  
v Kunčicích pod Ondřejníkem! Proto se všechny turistické akce v tomto roce konají u příležitosti výročí a v oslavném duchu.

Výročí 100 let turistiky v Kunčicích pod Ondřejníkem

PODĚKOVÁNÍ…
Rádi bychom touto cestou poděkovali 

celému kolektivu „MŠ Školní“ za zorganizování úžasného
„rozloučení s předškoláčky“. Byl to nezapomenutelný 

zážitek nejen pro naše budoucí prvňáčky, 
ale i pro jejich rodiny, spolužáky, kamarády, prostě pro všechny 

zúčastněné. Tato krásná a zároveň velice
emotivní slavnost se navždy vryje do našich srdcí. 

Moc vám všem 
děkujeme. Marcolovi
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 Vedení obce informuje
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V nejbližších týdnech začnou plošné opravy místních 
a účelových komunikací. Opravy výtluků budou probíhat 
průběžně, ale v menším rozsahu než tomu bylo loni, kdy 
se opravovaly neřešené výtluky za delší časové období.

Technologie prolévaný makadam:
◼  Místní komunikace 11c (od rotundy k lávce přes   
 Tichávku)
◼   Místní komunikace 11c (od lávky přes Tichávku k č.p. 1)
◼  Místní komunikace 56/58c - Křižovatka u pařezu 
 (u vlakového nádraží) po viadukt (plus přilehlé cesty)
◼  Část úseku účelové komunikace k Penzionu u Tabášků  
 (podle výsledku místního šetření a dohody 
 na majetkoprávním vypořádání)

Technologie obalovaným kamenivem:
◼  Místní komunikace 56C: Od křižovatky u pařezu
 (u vlakového nádraží) směrem do kopce 
 (oprava terénních vln)
◼  Místní komunikace 83C: Od mostu na Tichávce celá 
 větev (u pana Závodného)
◼  Účelová komunikace nad H-resortem
◼  Účelová komunikace ke garážím pod OÚ 
 (ke kontejnerům)
◼  Místní komunikace (chodník) 12D: První úsek 
 chodníku kolem potoka od hlavní komunikace k nádraží.
◼  Účelová komunikace na Dolním Konci u č.p. 4.

Jako novinku zkoušíme zatavovací technologii:
◼  úsek komunikace 75C od benzínové stanice po statek
◼  oprava části místní komunikaci 1C (koleje ve vozovce)

Technologie opravy jsou vybrány podle účelnosti, 
vhodnosti pro daný úsek a podle ceny. O jednotlivých ter-
mínech oprav (uzávěrkách) Vás budeme informovat.

Všechny vybrané úseky k opravám odpovídají dlou-
hodobým požadavkům občanů a finančním možnostem 
obce. Jenom tyto opravy vyjdou na více než 4 miliony ko-
run. Máme naplánovány další opravy, a to až do roku 2026. 
Je bohužel nutné vydržet, protože obec nemá na všechny 
opravy finance a zároveň splácí ty opravy komunikací, 
které byly provedeny na dluh. Cest, které nejsou v dobrém 
technickém stavu je hodně a obec se stará o 56 km míst-
ních komunikací a další desítky kilometrů účelových ko-
munikací.                                                Petr Tryščuk, místostarosta

Oprava komunikací
GARÁŽ V HASIČÁRNĚ

Naše žádost o podporu na projekt „Stavební úprava 
hasičské zbrojnice pro vozidla JSDH“ splnila předepsané 
kritéria FNaP. Projekt je nyní ve fázi ex-ante hodnocení, 
takže jsme velmi blízko ke schválení dotace.

V tomto projektu žádáme o částku 466 937,92 Kč s 
DPH z celkových předpokládaných nákladů 491 513,60 Kč 
s DPH. Tedy dotace ve výši až 95% nákladů.

Žádost jsme si zpracovali ve  vlastní režii a následně 
předali firmě 4PEOPLE ASSOCIATION o.p.s., která ji do-
táhne do konce. Odměna za podání dotace činí 15.000 Kč.

CHODNÍK
Podali jsme žádost o dotaci na výstavbu chodníku od 

železničního přejezdu k rehabilitačnímu centru Čeladná. 
Celková délka chodníku činí 286 m.

Odhad všech výdajů je 4.412.563,11 Kč, z toho způso-
bilé výdaje pro možnou dotaci tvoří 3,5 milionu korun. 
Žádáme o dotaci 3.325.000,00 Kč. Dotaci si koordinujeme 
sami, žádost podává dotační agentura: 4PEOPLE ASSOCI-
ATION o.p.s. (Náklady na podání dotace činí 20.000 Kč).

Velké poděkování patří paní Danuši Svobodové, neboť 
Projektovou dokumentaci jsme opět zvládli v šibeničním 
termínu. Celkově se nám povedlo vše připravit v polovič-
ním čase, než je obvyklé.

POŘÍZENÍ TECHNIKY
Podali jsme žádost o dotaci na pořízení lesnické tech-

niky (výkonný štěpkovač až na do 10 cm silné větve)  
a bubnový postřikovač herbicidů a insekticidů). 

Především pořízení štěpkovače je součástí plánu na 
zpracování biomasy produkované na obecních pozemcích 
a jako pomocník na tvorby kompostu, který by následně 
byl nabídnut občanům. Tato dotace poskytuje plnění „jen“ 
50% a celkové náklady projektu jsou do 500 000 Kč (tedy 
dotace max 250 000 Kč).

Dotaci jsme si připravili sami a podáváme ji prostřed-
nictvím (a ve spolupráci) s firmou Agroteam s.r.o. Díky 
tomu nás podání dotace nás přijde jen na 8.470,00 Kč vč. 
DPH. Máme zde získaných 21 bodů (spodní hranice byla  
8 bodů), takže je velká šance, že uspějeme. 

Petr Tryščuk, místostarosta

Žádosti o dotace 
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 Obec informuje

Upozorňujeme Vás, že Obecní noviny 07 – 08 / 2024  vyjdou jako obvykle v průběhu července. 
Uzávěrka tohoto vydání je mimořádně až 12. července. Další Obecní noviny pak vyjdou až v září (s uzávěrkou klasicky 
25. srpna). Těšíme se na Vaše příspěvky a děkujeme, že nám je zasíláte včas.                                 Kristýna Amálie  Heczková

Prázdninové dvojčíslo 

Výluková doprava a objížďky směrem na Tichou
Oprava mostu na krajské komunikaci směrem na 

obec Tichou se posunula na 3. 6. 2023. Náležitě se posu-
ne i doba opravy.

Protože se jedná o tříměsíční opravu s dlouhou objížď-
kou, tak se pochopitelně pro nás všechny se jedná o vekou 
komplikaci. Ale jak se říká „musí se to opravit“. Opravu 
realizuje Ředitelství silnic a dálnic a obec je spíše v roli 
konzultanta.

O to větší úspěch je, že se nám povedlo vyjednat  
v úseku oprav kyvadlovou dopravu pomocí mikrobusu. 
Obzvláště, když se původně v úseku oprav počítalo se zru-
šením autobusové dopravy. Nyní je domluvena a zajištěna 
náhradní mikrobusová doprava pro všechny linky. Mimo 
poslední linky z obou směrů, Zde cestující musí počítat  
s pěším přesunem mezi zastávkami, ale autobusy budou 
na tyto cestující čekat.

Jen pro zajímavost: během opravy mostu najezdí mi-
krobus přes 11 500 kilometrů a náklady na náhradní do-
pravu přesáhnou půl milionu korun. Tyto náklady bude 
hradit ŘSD s.p..

Petr Tryščuk, místostarosta
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Vážení spoluobčané, olte mi Vás upozornit, že
od 01.07.2024 do 04.07.2024 a také v pondělí

čerpám řádnou dovolenou

UZAVŘENA
se nebudou vyřizovat žádosti o zrušení trvalého pobytu, změny jména a 
příjmení, požadavky na zvláštní matriku ani určování otcovství

Zástup – Jana Martináková – kancelář vedle pošty

Zástup – Czech point, ověřování – Dagmar Pustějovská – sekretariát

Pohřebnictví – zástup Ivana Řezníčková –

– vyřídím po svém návratu

Omlouvám se za 

Děkuji za pochopení, Kristýna Amálie Heczková – matrika, evidence obyvatel, sociální záležitosti a agenda pohřebnictví

Kristýna Amálie Heczková Digitálně podepsal Kristýna Amálie Heczková 
Datum: 2024.05.29 12:57:23 +02'00'
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 Společenská rubrika

Jubilanti červen 2024

                      Všem oslavencům přejeme vše nejlepší 
Kristýna Amálie Heczková, matrikářka

Vzpomínáme
Kdo v srdcích žije, neumírá. 
Fr. Hrubín
V měsíci květnu nás navždy paní Blažena Čechová.
Dovolte nám vyjádřit upřímnou soustrast zarmoucené 
rodině .

                           Kristýna Amálie Heczková – matrikářka

92
 91 
88
86 
84
83 
82
82 
81
81 

80
75 
70
70
65
65 
65
60 
60
60

Máchová Květoslava.........
Kociánová Zdeňka.............
Štefková Věra.....................
Kadlecová Mária................
Kupčíková Anna................
Škucová Miluše...................
Koschová Marta.................
Polášková Ludmila............
Bartošová Jaroslava..........
Konvičková Eva..................

 Blažek Ivan.........................
Magera Josef........................
Cviček Josef..........................
Šimela Karel.........................
Drešl Robert.........................
Langrová Helena................
Peroutka Zdenek................
Hurník Rostislav................
Šustek Ladislav...................
Višňovský Ladislav............

 Spolky a kultura
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(pokračování ze strany 1)
V roce 1924 byl založen KČST mj. také v Kunčicích p. O. 

Odbor v Kunčicích provozoval pěší  a lyžařskou turistiku. Ve 
svých řadách měl také zkušené značkaře, kteří pomáhali vy-
tvořit síť značených cest v Beskydech a okolí. 

V roce 1935 dosáhl KČST nejvyšší organizovanost. Měl 
380 odborů a 111 440 členů, z toho 13.602 dorostu. I v Kunčic-
kém odboru bylo v té době kolem 130 členů.

Za okupace, v okleštěném protektorátu, se značně ome-
zila, nebo úplně zastavila činnost odboru KČST, byla to tzv. 
,,Černá léta pro turistiku“. Podstatně se snížil počet odborů a 
s tím i stav členstva. Značení cest nebylo udržováno, stavební 
činnost klubu byla zastavena, proběhlo rozsáhlé pronásle-
dování funkcionářů - dokonce bylo nařízeno i odevzdání lyží 
německé správě. 

Po osvobození naší vlasti v květnu 1945 bylo potřebné v 
prvé řadě opravit poničené železniční tratě, mosty, obnovit 
výrobu, zajistit zásobování, školní výuku, řešit nejnutnější 
úkoly ve zdravotnictví apod. zdá se, že na turistické aktivity 
v tomto hektickém období nezbýval čas. Čeští turisté to však 
nevzdali!

K rozhodujícímu oživení práce v turistice dochází teprve 
po roce 1970. To už byl KČST začleněn do sjednocené tělový-
chovy ČSTV (1956).

Lidé přicházejí na to, že pobyt v přírodě je ideální způsob 
jak trávit volný čas, jak si zlepšovat svou fyzickou kondici a 
navazovat nová přátelství. Formy turistiky se rozšířily, tak-
že každý, kdo měl zájem, mohl si vybrat např. pěší turistiku, 
rekreační rodinnou turistiku s dětmi za poznáním, turistické 
a dálkové pochody, etapové pochody, lyžařskou, vodáckou, 
vysokohorskou nebo turistiku na kole – cykloturistiku.

Výstupem na Smrk dne 21. dubna 1974, kterého se zú-
častnilo 28 turistů z naší obce, došlo k obnovení organizo-
vané turistiky v Kunčicích p. O. Vedením byl pověřen Alois 
Molata a organizací Jaroslav Bílek. Ostatní členové výboru 
byli doplňování postupně. Další akce, vycházka na Hukvaldy, 
předčila všechna očekávání. Za krásného počasí se ji zúčast-
nilo 47 turistů, toto byl první krok k vytvoření stabilní členské 
základny. Z nejaktivnějších turistů a všestranných sportovců 
musím vzpomenout Vladimíra Krkošku, Lubomíra Mrkvu a 
hlavního značkaře našeho odboru Josefa Kupčíka.

Při příležitosti „Bezručova výplazu na Lysou horu“ byl 
dne 8. září 1974 ustaven turisticky oddíl mládeže TOM, který 
si pod vedením Vojtěcha Kaděry a Stanislava Řezníčka poz-
ději zvolil název Tuláci a postupným rozšiřováním čítal uve-
dený oddíl v roce 1975 - 19 členů, všechno mládež z Kunčic p. 
O. Tomíci se mimo vlastní činnosti zúčastňovali okresních, 
krajských i celostátních soutěží, na kterých dosahovali velmi 
kvalitních výsledků.

Určitou stagnaci zaznamenal odbor v období od roku 
1994, kdy ze zdravotních důvodů ukončil činnost předseda 
odboru Alois Molata, a později byl na jeho místo zvolen Ing. 
Aleš Molata. Od roku 1999 vedl odbor Radomír Martiňák a 
v této době se činnost opět obnovila naplno a začaly probí-
hat akce i mimo beskydské vrcholy, které začaly v roce 1983  

a skončily v roce 2009. V roce 2001 se podařilo obnovit tra-
diční pochod ,,Po stopách partyzánů “. 

Od roku 2002 pracoval do roku 2009 při KČT Kunčice p. O. 
i oddíl TOM. Do vedení oddílu byly za odbor zvoleny Eva Hu-
rníková a Božena Martiňáková, od roku 2004 z řad Tomíků 
Jirka Cochlar a Radek Martiňák ml. V následujících letech již 
Tomíci v našich řadách nebyli, ale pomalu se k nám přidávaly 
mladší ročníky, a tak doufáme, že se to snad někdy změní a 
my se dalších, nových „Tomíků“ zase dočkáme.

Od roku 2010 převzala předsednictví od svého manžela 
Božena Martiňáková. V této době  měl KČT Kunčice p. O. 29 
základních členů, z toho 8 členů tvořilo výbor.
Předseda:   Božena Martiňáková
Místopředseda:  Rostislav Hurník
Členové výboru:  Eva Hurníková
  Ilona Stanečková
  Lenka Havlíčková 
  Jiří Cochlar ml.
  Oldřich Lhotský
  Jan Mazal

Výbor se scházel většinou jednou za měsíc, a pokud je 
něco důležitého, tak se řešilo vše operativně. V roce 2005 byla 
přidána k pořádání celostátní charitativní akce ,,Čtyřlístek “, 
ze které byl výtěžek použit na výstavbu stezek pro naše han-
dicapované spoluobčany (vozíčkáře), po celé naší republice, 
aby se i oni mohli kochat přírodou. V roce 2006 byl přidán 
do celostátního kalendáře akcí „Hvězdicový výstup na vrchol 
Tanečnice“ (Pustevny).

Každý rok náš odbor pořádal zájezd na některé z poho-
ří, jak  v České republice, tak na Slovensku. Jsou to vždy čtyři 
opravdu super strávené dny, protkané nejen potem při výstu-
pech na vrcholy, ale i zábavou u táboráku a zpěvu při kytaře. 
Také jsme se zúčastňovali akcí jiných odborů, nebo pořádali 
vycházky i mimo plán akcí.

Všechny naše akce byly prezentovány v našich skříňkách 
(u nádraží ČD a u Huťařství), na webových stránkách naší 
obce v sekci „turisti“. Našich akcí se mohli vždy účastnit 
všichni zájemci o turistiku, i když nebyli členové našeho od-
boru. Vždy zveme všechny, kdo chtějí navázat nová přátelství 
a poznat kus přírody, která je tu pro nás a nabízí nám aktivní 
odpočinek a spoustu krásných zážitků, aby se k nám přidali.

V roce 2017 ukončil svou činnost pobočný spolek Klubu 
českých turistů v Kunčicích pod Ondřejníkem a v návaznos-
ti vznikl jako právní nástupce ,,Turistický spolek Kunčice 
p. O.“ a je již zapsán pod identifikačním číslem 05824524. 
Předsedou spolku je p. Rostislav Hurník, místopředsedou 
p. Božena Martiňáková, hospodář p. Ilona Stanečková. Po-
kračujeme v tradici turistických aktivit převážně v regionu 
Beskydy, rovněž na území České a Slovenské republiky. Ve 
spolupráci s obecním úřadem naší obce se snažíme zlepšovat 
a propagovat rozvoj turistiky. 

Všechny informace o našem kunčickém turistickém spol-
ku naleznete zde: https://www.kuncicepo.cz/turisti

Zdroje: https://kct.cz, https://www.kuncicepo.cz/turisti
  Článek připravila ve spolupráci s turistickým výborem 

Kristýna Amálie Heczková

Výročí 100 let turistiky v Kunčicích pod Ondřejníkem
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Turistický spolek  
Kunčice pod Ondřejníkem

Z činnosti Turistického 
spolku Kunčice p. O.

Letošní rok je významný pro jubilejních 100 let trvání 
turistických aktivit v Kunčicích pod Ondřejníkem, prá-
vě k tomuto výročí je naplánována akce na sobotu dne 
8.6.2024, výstupem na vrchol Ondřejník (Skalka). 

Na vrcholu přivítá všechny účastníky výstupu od 9:00 
do 14:00 hodin naše hlídka, která bude mít pro všechny 
připravenou upomínku k tomuto významnému dni. 

Zároveň při této příležitosti, chceme srdečně pozvat 
v tento den na 15 hodinu k chatce U Žabáka, ty občany, 
kteří se zúčastnili výstupu na Ondřejník a hlavně občany, 
kteří provozovali turistiku v naší obci nebo se podíleli na 
jejím provozování a již si na uvedený výstup netroufají.  
U chatky bude připraveno drobné občerstvení, spoustu 
historických fotografií z turistických aktivit, včetně jejich 
projekce. Budeme se těšit, když mezi nás zavítáte. 

Můžeme spolu pohovořit, nad fotografiemi zavzpo-
mínat a poznat na nich bývalé turisty, které jste již třeba 
dlouho neviděli a některé již nikdy neuvidíte. 

Na uvedenou akci 
Vás srdečně zve výbor turistického spolku

V sobotu 18. 5. 2024 se uskutečnila u chatky U Žabáka 
akce na přípravu Kunčického pochodu Po stopách party-
zánů, brigáda za účelem úklidu, údržby chatky a okolí.

Po vykonané práci za účasti 22 osob jsme na závěr 
usmažili venku vaječinu a poseděli před chatkou s nále-
žitým občerstvením. Vyšlo nám příjemné počasí, pode-
batovali jsme a na další týden rozdělili úkoly , pro hladký 
průběh Kunčického pochodu.

Dne 25. 5. 2024 se konal již 23. ročník tradičního kun-
čického pochodu ,, Po stopách partyzánů “. Pochodu se 
zúčastnilo celkem 154 příznivců turistiky. 

I přes četné okolní přeháňky a bouřky vydrželo po 
celou dobu pochodu příjemné počasí. Děkujeme všem, 
kteří pochod organizovali a pomáhali při jeho průběhu, 
všem lidem, kteří se akce zúčastnili a takto nás podpořili, 
také bychom rádi vyslovili poděkování Hospůdce Na Ko-
pečku, která nám opět připravila výbornou zelňačku pro 
občerstvení.

Výbor turistického spolku
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K U N č I C K ý  O Vá l

Děti do 3 let + dospělý Děti 4 - 6 let + dospělý Školní mládež + starší 15 let

V úterý 7. května se konal v areálu TJ Sokol 
16. ročník kunčického oválu. Tak jako v mi-
nulých letech tuto akci připravili ve vzájemné 
spolupráci TJ Sokol Kunčice p. O. a ZŠ a MŠ K. 
Svolinského. 

Ovál se koná k výročí osvobození naší obce a na počest a 
vzpomínku na všechny bojovníky a padlé, kteří v obou svě-
tových válkách bránili naši vlast. Po společném fotografo-
vání se na start postavili nejmladší závodníci, kteří společně 

se svým doprovodem běželi poloviny délky fotbalového hři-
ště. Pak přišly na řadu o něco starší děti, které běžely celou 
délku fotbalového hřiště. Jako poslední startovala školní 
mládež. Každý školák musel oběhnout fotbalové hřiště a 
předat štafetu staršímu 15 let. Vše probíhalo v přátelské at-
mosféře .

Velké poděkování patří všem pořadatelům, obsluze v 
bistru a v neposlední řadě všem malým i velkým závodní-
kům. Těšíme se na Vaši účast v dalším ročníku.

 

start. 
číslo jméno a příjmení čas  umístění 

1 Ester Krkošková 44,31 11 
Eva Krkošková 

2 Tereza Krkošková 25,45 4 
Vladimíra Drešlová 

3 Mikuláš Marcol 28,19 7 
Alena Melicherová 

4 Alžběta Řezníčková 30,09 9 
Radek Řezníček 

5 Kristýna Doležílková 49,47 12 
Barbora Doležílková 

6 Tony Karafiát 24,69 3 
Tomáš Karafiát 

7 Klára Řezníčková 1:20,75 14 
Veronika Řezníčková 

8 Karolína Vedralová 1:22,74 15 
Radek Vedral 

9 Martin Křenek 32,90 10 
Martin Křenek 

10 Samuel Daníček 26,65 5 
Lukáš Daníček 

11 Vojtěch Kovalský 1:24,01 16 
Pavla Kovalská 

12 Damián Zbořil 27,21 6 
Julie Zbořilová 

13 Matyáš Gálik 28,90 8 
Eva Gáliková 

14 Lubomír Laski 21,22 2 
Lubomír Laski 

15  Štěpán Helebrant 18,56 1 
Ladislava Henzlová 

16 Natálie Kovalská 1:19,99 13 
Pavla Kovalská 

 

     Děti 4 - 6 let + dospělý 

 

start. 
číslo jméno a příjmení čas  umístění 

100 Viktorie Durajová 22,63 3 
Miroslav Duraj 

99 Jakub Švarc 23,42 5 
Tomáš Švarc 

98 Jakub Olajoš 23,03 4 
Dušan Olajoš 

97 Vladimír Marcol 26,85 8 
Michal Marcol 

96 Amálie Marcolová 35,68 17 
Alena Melicherová 

95 Matyáš Vyvial 31,78 14 
Martin Vyvial 

94 Johanka Laská 23,77 6 
Karin Laská 

92 Ester Žerdíková 29,54 10 
Aneta Žerdíková 

91 Stela Macurová 36,03 18 
Petr Macura 

89 Viktor Magnusek 29,83 11 
Zdeněk Magnusek 

87 Marek Helebrant  24,56 7 
Ladislava Henzlová 

85 Lukáš Nikel 35,15 16 
Mikuláš Nikel 

90 Johana Matúšková 21,24 1 
Daniel Matúška 

83 Michaela Matúšková 31,19 13 
Daniel Matúška 

82 Ema Střalková 30,56 12 
Jiří Střalka 

81 Vanesa Černochová 22,29 2 
Roman Černoch 

93 Helena Lišková 32,37 15 
Beata Bulawová 

88 Daniel Liška 28,25 9 
Beata Bulawová 

 

 
 

       Školní mládež + starší 15 let 
 

start. 
číslo jméno a příjmení čas  celkový  čas umístění 

1 Matouš Tomíček 1:04,58 2:05,72 9 
Roman Balaš 1:01,14 

2 Sofie Strnadlová 1:15,15 2:02,85 7 
Radan Šlechta 0:47,70 

3 Karolína Doležílková 1:37,02 3:18,36 17 
Petr Doležílek 1:41,34 

4 Natálie Macurová 1:04,90 2:23,58 14 
Marcela Macurová 1:18,68 

5 Erika Magnusková 1:19,54 2:17,44 13 
Zdeněk Magnusek 0:57,90 

6 Adéla Křenková 1:00,39 1:53,39 5 
Martin Křenek 0:53,00 

7 Václav Majerek 1:12,45 2:07,45 10 
Pavel Majerek 0:55,00 

8 Lucie Vrlíková 1:14,60 2:16,15 11 
Eliška Majerková 1:01,55 

9 Dominika Křenková  1:05,09 1:54,82 6 
Robert Polach 0:49,73 

10 Matyáš Macura 0:51,69 1:45,33 2 
Marek Macura 0:53,54 

11 Sára Střalková  1:13,75 2:16,48 12 
Jiří Střalka 1:02,73 

93 Helena Lišková 32,37 15 
Beata Bulawová 

88 Daniel Liška 28,25 9 
Beata Bulawová 

 

 
 

       Školní mládež + starší 15 let 
 

start. 
číslo jméno a příjmení čas  celkový  čas umístění 

1 Matouš Tomíček 1:04,58 2:05,72 9 
Roman Balaš 1:01,14 

2 Sofie Strnadlová 1:15,15 2:02,85 7 
Radan Šlechta 0:47,70 

3 Karolína Doležílková 1:37,02 3:18,36 17 
Petr Doležílek 1:41,34 

4 Natálie Macurová 1:04,90 2:23,58 14 
Marcela Macurová 1:18,68 

5 Erika Magnusková 1:19,54 2:17,44 13 
Zdeněk Magnusek 0:57,90 

6 Adéla Křenková 1:00,39 1:53,39 5 
Martin Křenek 0:53,00 

7 Václav Majerek 1:12,45 2:07,45 10 
Pavel Majerek 0:55,00 

8 Lucie Vrlíková 1:14,60 2:16,15 11 
Eliška Majerková 1:01,55 

9 Dominika Křenková  1:05,09 1:54,82 6 
Robert Polach 0:49,73 

10 Matyáš Macura 0:51,69 1:45,33 2 
Marek Macura 0:53,54 

11 Sára Střalková  1:13,75 2:16,48 12 
Jiří Střalka 1:02,73 
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Kunčický mládežnický fotbal má za sebou jednu z nej-
úspěšnějších sezón. 

Starší přípravka po té, co na podzim vyhrála svou sku-
pinu, byla nasazena do skupiny vítězů ostatních skupin, 
proto měla možnost porovnat své kvality s nejlepšími týmy 
v okrese Nový Jičín. A nevedla si při tom vůbec špatně. Pří-
pravka se také zúčastnila velkého mezinárodního turnaje 
ve Vídni, kde načerpala spoustu cenných zkušeností v zá-
pasech proti rakouským, maďarským a slovenským týmům. 

Kromě starší přípravky má kunčický fotbal také mladší 
žáky, kteří se z celkových deseti týmů drží  kolem 6. místa 
tabulky. V průběhu jara přibyli dva noví hráči, pro které je u 
nás v týmu stále místo. 

Za trenéry Daniel a Samuel Vybíralovi 

Kunčický mládežnický fotbal 

červnová vycházka
Zveme Vás na červnovou vycházku, která se bude konat 

ve čtvrtek 20.6. 2024. Sraz je u dřevěného kostelíka sv Pro-
kopa a sv Barbory od 9.30 - 9.45  hod. ( Autobus z dolního 
konce přijede v 9.25. hod na točnu) Půjdeme směrem kolem 
hájovny a po lesní cestě dojdeme na Maralák. Tam bude náš 
cíl i odpočinek s občerstvením. Cestu domů si každý zvolí 
sám dle svých možností. Těším se na vaši účast!!!                    

 Za SPV Jana Mončková 

Ve středu 8. 5. se naši cvičenci zúčastnili okresní soutěže 
Medvědí stezka v Palkovicích. Za okres Frýdek-Místek zá-
vodili děti z Kunčic a Palkovic. Závod byl připraven, aby si 
děti vyzkoušeli své dovednosti a připravili se na krajské zá-
vody. Trat´ byla velmi krátká, ale plná úkolů, které se děti ve 
dvojici snažili co nejlépe splnit. Závodníci se dozvěděli, co 
jim jde a v čem by se měli ještě zlepšit, aby dopadli co nejlé-
pe na krajských závodech konané u nás v Kunčicích. Všichni 
naši závodníci postoupili do krajského kola.

V sobotu 18. 5. jsme vyrazili na krajské atletické závody 
konané ve Stonavě. Závodníci závodili v atletickém čtyřbo-
ji (skok daleký, hod kriketovým míčkem nebo granátem, 
sprint a vytrvalostní běh).

Závodů se zúčastnilo 19 kunčických závodníků a tři roz-
hodčí. Měli jsme zastoupení téměř ve všech kategoriích (od 
předškolních dětí až po dospělé). Díky krásnému počasí 
jsme si závody velmi užili a předvedli nejlepší možný výkon. 

Naši závodníci se umístili ve svých kategoriích takto:  
1. místa: Eliška Majerková, Radan Šlechta, Michal Maje-
rek, 2. místa: Sofie Strnadlová, Michael Pastrňák, 3. místa: 
Natálie Macurová, Adam Kanaláš, Václav Majerek, Vojtěch 
Vrlík. Na medaile nedosáhli, ale přesto podali krásné vý-
kony: Rebeka Magnusková, Marie Cábová, Julie Janišová, 
Tereza Pastrňáková, Vanesa Černochová, Dominika Křen-
ková, Erika Magnusková, Anna Mičková, Lucie Vrlíková, 
Viktor Majerek.

Všem závodníkům děkujeme za vzornou reprezentaci 
a doufáme, že příští rok nás pojede ještě víc, nebo alespoň 
stejný počet .                                                         Za SPV Michal Majerek

MEDVĚDÍ STEZKA 
A ATlETIKA 



06/2024 9 Obecní nOviny

 Ze života školy

Dopravní výchova, respektive do-
pravně-bezpečnostní témata, jsou na 
naší škole součástí výuky převážně na 
1. stupni, ale také na 2. stupni. Tato té-
mata jsou zařazována do obsahů růz-
ných předmětů. 

Každý rok se žáci 4. třídy snaží získat 
Průkaz mladého cyklisty a stejně tak se na škole koná Školní 
kolo dopravní soutěže mladých cyklistů pro žáky 4.–9. tříd, 
z nichž jsou vybrána dvě smíšená čtyřčlenná družstva dětí, 
která postoupí do okrskového (městského) kola. 

Letos proběhlo školní kolo DSMC 2. 5. 2024 a byli jsme 
mile překvapeni, kolik nadšených cyklistů z řad dětí do-
razilo do školy na kole. Soutěžilo se ve třech disciplínách: 
e-test zaměřený na pravidla provozu na pozemních ko-
munikacích, první pomoc a jízda zručnosti na jízdním kole.

Okrskové kolo DSMC, které pořádá odbor dopravy MěÚ 
Frýdlant nad Ostravicí, se uskutečnilo už 6. 5. 2024 a z naší 
školy do něj byli v letošním roce vybráni žáci, kteří se ve 
školním kole probojovali na přední příčky:

I.kategorie 10–12 let: Adam Moštěk, Lucie McMillan, Ro-
bin Záboj, Terezie Golová
II.kategorie 12–16 let: Pavel Macura, Lukáš Brachniak, 
Tereza Valštýnová, Magdaléna Pavlisková

Mladší tým skončil na krásném 2. místě a staršímu 
týmu se podařilo zvítězit a postoupit do okresního kola. 
Soutěžící byli nadšení z hodnotných cen.

Okresní kolo DSMC, které pořádá odbor dopravy Ma-
gistrátu města Frýdku-Místku, se uskutečnilo 14. 5. 2024. 
Soutěžilo se ve čtyřech disciplínách: jízda po dopravním 
hřišti, první pomoc, jízda zručnosti a testy z pravidel sil-
ničního provozu. Zkušení deváťáci v těžké konkurenci 
obsadili pěkné 3. místo.

Mladým reprezentantům obou kol soutěže děkujeme 
za skvělou reprezentaci školy a gratulujeme k dobrým vý-
sledkům! A všem našim žákům přejeme, aby do školy na 
kole jezdili nadále rádi a bez nehody. A protože bezpeč-
nost by měla být nedílnou součástí cyklistiky, připomíná-
me povinnost mít přilbu do 18 let.          

Ivona Hrubišová

Už v pondělí 13. 5. 2024 jsme se s prvňáčky vypravili na školní výlet do Hukvald. Cílem naší cesty nebyl tentokrát 
hrad, ale Hukvaldský biskupský environmentální resort a Expozice Tropic Hukvaldy.

V EkoHubertu nás čekal zajímavý dopolední program, a tak jsme se spolu s lektorkou vydali bádat „Po stopách oby-
vatel hukvaldské obory“. Děti se na úvod seznámily s piktogramy, které návštěvníky upozorňují na správné chování v 
celé oboře, a se zvířaty, která zde žijí a pečují o ně. A pak už jsme se vydali pozorovat její obyvatele na vlastní oči, ale i 
pomocí dalekohledů a nádobek s lupou, do kterých si děti nadšeně sbíraly drobný hmyz. Zjišťovali jsme pobytové znaky 
zvířat a hledali jejich stopy. Učili jsme se naslouchat zvukům přírody a vnímat její vůně. A také jsme prozkoumávali 
mrtvé dřevo, které bylo, překvapivě, plné života. Mohli jsme si ohmatat rohy muflonů a parohy daňků. A s pomocí lek-
torky jsme si vyrobili sádrový odlitek zvířecí stopy, který si děti mohly odnést na památku.

Po dopoledním bádání jsme šli na 
procházku oborou. U Lišky Bystroušky 
jsme se vyfotili a u jejího ocásku se pak 
vytvořila dlouhá fronta, protože děti 
věřily, že když si ocásek pohladí a něco 
si budou přát, vyplní se jim to. Vyšlápli 
jsme si také oborou k hradu, ale proto-
že v pondělí je zavírací den, sešli jsme 
lesem z kopce dolů, abychom navštívili 
tropickou expozici pod hradem.

Prvňáčci byli nadšení z mluvících 
barevných papoušků, kteří mávali kří-
dly a tančili. A líbila se jim také zahrada 
v asijském stylu a skleníky se zajíma-
vými rostlinami.

Výlet v přírodě se nám vydařil, byl 
plný bádání, zajímavých objevů, tvoři-
vých  aktivit a her a dětem se moc líbil.                                     

 Ivona Hrubišová, Renáta Strnadlová

Dopravní výchova

Malí badatelé z 1.A na výletě
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V pondělí 22. dubna proběhlo okresní kolo biologické 
olympiády ve Frýdku-Místku. Naši školu reprezentovala 
Kateřina Hrubišová z 6. třídy. 

Společně s dětmi z celého okresu odpovídala na otázky 
v testu, poznávala rostliny a živočichy a mikroskopova-
la. Podmínkou účasti soutěže bylo vypracování vstupního 
úkolu. Katka zvolila úkol, jehož cílem bylo vytvořit karet-
ní hru „Kvarteto listnatých stromů“. Na vytvoření kvar-
teta vytvářela otisk kůry stromů, fotila pupeny, kreslila 
listy a plody. Tato soutěž je velmi náročná, vyžaduje velké 
odborné znalosti nad rámec učiva základní školy a také 
velké porozumění a podporu ze strany rodičů. Díky tomu 
všemu se Katka zařadila mezi úspěšné řešitele a umístila 
se na velmi pěkném 12. místě. Úspěšných řešitelů bylo 21 z 
40 přihlášených dětí.                                               Blanka Zemánková 

V měsíci dubnu proběhl pro budoucí prvňáčky zápis do 
1. třídy. Děti se při vstupu do školy vůbec nebály a bez obav 
mířily do tříd. Tam je čekaly úkoly, které si už procvičily na 
dvou setkáních školního projektu – Hurá do školy. Nejpr-
ve děti povídaly o tom, co by se chtěly ve škole naučit, na 
co se nejvíce těší a zda už mají připravenou školní aktovku.  
A pak se šlo na to – společně s učiteli a s žáky 8. třídy zábav-
nou formou poznávaly barvy, geometrické tvary, skládaly 
puzzle, slabikovaly slova z obrázků, určovaly počet prvků, 
poznávaly číslice... Nakonec si i zacvičily. Za velkou snahu 
si vybraly děti dáreček a byla jim předána důležitá listina – 
PAMĚTNÍ LIST NA ZÁPIS. Třídy budou dvě, takže o kama-
rády mít nouzi nebudou.

Přejeme všem budoucím školáčkům hodně štěstí a úspě-
chů v 1. třídě. Děkuji za pomoc vedení školy, žákům osmé 
třídy a p. učitelkám z mateřských škol i školní  jídelně.                                                              

Eva Halatová

Správa Krkonošského národního parku letos vyhlá-
sila již 45. ročník výtvarné soutěže „Krkonoše očima 
dětí”, která přilákala rekordní počet účastníků z celé 
České republiky. Celkem 19 mateřských, 5 speciálních a 
55 základních škol zaslalo do soutěže 753 obrázků. Letos 
se poprvé přihlásila a zapojila i naše škola.

Mezi těmito talentovanými mladými umělci se žačka 
6. třídy naší školy Lucie Vrlíková zvlášť vyznamenala. Její 
kreativní a působivý pastelový výkres vlka nejen zaujal 
porotu, ale také jí vynesl 1. místo ve své kategorii! Lucka si 
zvolila jeden ze 3 nabízených výtvarných námětů „Vlk je 
v Krkonoších opět doma“ a vlka obecného ztvárnila tech-
nikou tzv. inverzní kresby. Kresba světlými pastely na 
tmavý papír vytvořila působivé prostorové efekty a světlo 
na černém papíře vdechlo zvířeti jeho zvláštní oduševně-
lost. Lucce se právě povedlo nejen skvěle výtvarně zachy-
tit vlka, ale vyvolat v divákovi dechberoucí pocit krásy i 
hrůzy při pohledu na tuto nebezpečnou horskou šelmu 
při nočním vytí.

Je to skvělý příklad toho, jak mohou děti prostřednic-
tvím umění vyjádřit svůj jedinečný pohled na svět a jaké 
výsledky mohou být dosaženy, když se talent a pečlivá 
práce setká s příležitostí .                               Mgr. Petra Mertová

Okresní kolo biologické 
olympiády

Zápis do 1. třídy 2024

Krkonoše očima dětí:  
Mladá umělkyně zvítězila 
ve výtvarné soutěži!
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 Žáci devátých tříd se seznámili s prací sociální pra-
covnice. V úterý 14. května 2024 se žáci devátých tříd 
naší školy sešli na besedě s paní Kateřinou Niklovou, so-
ciální pracovnicí, která jim přiblížila náplň své práce a 
důležitost péče o děti. 

Paní Niklová se žákům představila jako pracovnice v 
oblasti sociální péče a zdůraznila, jaký má význam prá-
ce s dětmi a mládeží. Představila žákům své každodenní 
úkoly, které zahrnují pomoc dětem v obtížných situacích 
a hledání vhodných rodinných prostředí pro děti, které  
jsou bez rodičovské péče. 

V pondělí 6. 5. proběhla v galerii naší školy slavnostní 
vernisáž vítězných prací s udílením cen. Do galerie zamí-
řili malí i větší výtvarníci v doprovodu svých pedagogů a 
rodičů. Nejprve všechny přítomné přivítal pan David Foj-
tík. Přátelský pozdrav zazněl také od p. ředitelky školy 
K. Bumbalíkové a p. starosty J. Mikaly. Poté následoval 
kulturní program – pěvecké vystoupení školního sboru 
pod vedením p. uč. B. Baňkové a p. uč. M. Kahánkové, za-
tančily a zazpívaly děti z obou mateřských školek, jejichž 
vystoupení připravily paní učitelky z MŠ a paní školnice.

A pak už se oceňovali ti nejlepší. Letos se sešlo velmi 
mnoho výtvarných prací i z okolních  školek a škol a jejich 
dílka byla moc pěkná. Pro porotu bylo opět velmi těžké 
vybrat ta nej… Po celé akci bylo připraveno pro zúčastně-
né malé občerstvení.

Děkujeme dětem a jejich učitelům, že se opět zapojili 
do naší soutěže, a všem vítězům gratulujeme. Poděková-
ní patří všem, kteří se jakýmkoliv způsobem na vernisáži 
podíleli. Výsledky jsou uveřejněny na webu naší školy.

Eva Halatová, David Fojtík

I v tomto školním roce proběhl na naší škole další ročník výtvarné soutěže pořádaný společně s ČSOP Skalka v 
Kunčicích pod Ondřejníkem. Téma bylo pro děti velmi blízké – Můj domácí mazlíček.

Beseda se sociální pracovnicí paní Niklovou

Vernisáž výtvarné soutěže 2024 v GKS

Během besedy paní Niklová kladla důraz na právo dětí 
na lásku a péči v rodinném prostředí. Diskutovala s žáky o 
významu rodiny a podporovala jejich aktivní zapojení do 
tématu. Žáci měli možnost klást otázky a sdílet své názo-
ry na práci sociálních pracovníků.

Beseda byla velmi poučná a inspirativní, přiblížila žá-
kům důležitost péče o děti a ukázala, jakým způsobem 
mohou sami přispět k podpoře těch, kteří ji potřebují. 
Paní Niklové děkujeme za její čas a ochotu se s našimi 
žáky podělit o své zkušenosti a znalosti.

Petra Švrčková
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Třídenní návštěva pana Ing. Vladimíra Remka v Kunčicích pod Ondřejníkem
Naše Základní škola byla slavnostně otevřena v roce 1980 a při této příležitosti byla také odhalena nová socha kosmonauta 
od akademického sochaře Miroslava Rybičky. Na tuto slavnostní chvíli byl pozván náš (tehdy čerstvý) kosmonaut Vladi-
mír Remek. Pracovní povinnosti mu v tom ale zabránily. Co se nepovedlo v roce 1980, se povedlo až nyní, po 44 letech. Po 
těchto celých 44 let se socha kosmonauta neopravovala, dokonce se (poněkud nezodpovědně) uvažovalo o její likvidaci. 
Proto jsme přistoupili k její záchraně a uvedení do původního stavu.

Při této příležitost se nám povedlo domluvit návštěvu našeho prvního (a na dlouho asi i jediného) kosmonauta Vladimíra 
Remka. Zde nám velmi pomohl Letecký spolek Kunčice p/O, který je, jak se ukazuje, přínosnou organizací pro spolkový 
a kulturní život v naší obci.  Po téměř roce příprav se nakonec vše povedlo a výsledkem byl opravdu bohatý program pro 
veřejnost.                                                                                                                                                                                                                   Petr Tryščuk

čtvrtek 23.5. 2024 - Slavnostní 
znovuodhalení sochy kosmonauta

Jak už jsme psali v předchozích Obecních novinách, zá-
chranu sochy si nové vedení obce dalo mezi své priority. 
Proto jsme rádi, že oprava sochy i návštěva pana V. Remka 
měla obrovskou podporu.

Historie a spekulace okolo sochy: 
Přestože socha kosmonauta je v naší obci jen něco přes 

čtyři desetiletí, bylo místy těžké nalézt správné informa-
ce. Asi největší debata se vedla okolo toho, zda naše socha 
kosmonauta skutečně představuje Vladimíra Remka, nebo 
nikoliv. Nejblíže pravdě je zjištění, že let Vladimíra Remka 
do vesmíru byl přímou inspirací pro vznik sochy a socha 
představuje všechny kosmonauty, včetně našeho pana V.  
Remka. Takže je to on, ale socha zároveň není výlučně jen 
jeho sochou.

Po     krátkém úvodním slovu pana starosty ing. Jiřího 
Mikaly, kosmonauta ing. Vladimíra Remka a Evy Prudilové 
(dcery sochaře Miroslava Rybičky) došlo ke slavnostnímu 
přestřižení pásky.  Opravená socha kosmonauta může zase 
desítky let motivovat naše děti k cestám do vesmíru.

Středa 22. 5.  2024 - Beseda s odbornou leteckou veřejností na H-resortu
Už krátkou chvíli po ubytování pan V. Remek začal svou 

první besedu, kterou zorganizoval Letecký spolek Kunčice 
p/O a kterou moderoval ing. Leoš Liška. Tato beseda, ve které 

se objevily i odborné otázky ze strany letců, trvala 70 minut. 
Vnitřní prostory restaurace praskaly ve švech, protože ná-
vštěvníků bylo okolo sedmdesáti.

Slavnostní akce se zúčastnili také potomci akademického sochaře Mi-
roslava Rybičky.  Zleva dcera Eva Prudilová, pravnuk František Kostka, 
vnuk a umělecký kovář Jan Rybička
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čtvrtek 23.5. 2024 - Beseda s žáky 
Základní školy a beseda s občany

Čtvrtek byl ve znamení nabitého programu. Pan V. Remek, 
absolvoval dvě úžasné besedy s žáky 1. a 2. stupně a následně 
se zúčastnil téměř dvouhodinové besedy s občany v zasedací 
místnosti. Návštěvnost přes 100 lidí ukázala, že i po tolika le-
tech, je téma kosmonautiky pro občany přitažlivé a zajímavé. 
Pan V. Remek, i přes svůj věk, bravurně odpovídal na každou 
otázku a zabíhal i mimo oblast samotné kosmonautiky. Mo-
derování se ujal místostarosta obce a na dataprojektoru byly k 
besedě promítány doprovodné obrázky.

Každý z účastníků besed si také mohl odnést pamětní list 
vyrobený právě při této příležitosti a který vlastnoručně pode-
psal pan V. Remek.

Třídenní návštěva pana Ing. Vladimíra Remka v Kunčicích pod Ondřejníkem

Kosmonaut Vladimír Remek 
byl také v MŠ

Byli jsme rádi a velice poctěni návštěvou kosmonauta 
Vladimíra Remka, který si ve svém nabitém dvoudenním 
maratonu besed a přednášek v naší obci Kunčice pod Ond-
řejníkem, udělal také čas a navštívil děti z  MŠ dolní.

A protože se naši malincí na tuto jeho návštěvu už ně-
kolik dnů těšili, připravili si pro něj malé překvapení, které 
vymysleli a udělali sami s pomocí paní učitelek, což je vždy 
to nejmilejší a nejcennější. A jestlipak víte, čím děti pře-
kvapily? No přece opravdovou kosmickou raketou, dokon-
ce i s panem Remkem v okýnku. A že se jim moc podařila! 
Na svůj výtvor jsou náležitě pyšní a pan Remek jej ocenil 
velkými díky a úsměvem.

Malí školkáčci si tuto mimořádnou událost užili a jistě 
si ji budou ještě dlouho pamatovat a všem kamarádům o ní 
vyprávět.

Panu Remkovi tímto děkujeme a přejeme mu krásné 
slunečné dny!         Markéta Macurová, Zuzana Tomančáková
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 Pietní akt u pomníku padlých v obou světových vál-
kách proběhl opět po roční odmlce. Také žáci 2. stupně 
naší školy se jej zúčastnili jak pasivně, tak aktivně – reci-
tovaly se Šrámkovy verše, v podání dětí zazněla naše stát-
ní hymna a dvě další písně, čtyři žáci stáli čestnou stráž.

Obzvláště v dnešní náročné době je třeba i mladé ge-
neraci připomínat, že náš dnešní šťastný život nebyl vždy 
samozřejmostí. Vzpomínka na naše občany, kteří žili ve 
strachu a útrapách, riskovali životy svých blízkých, byli 
vězněni, položili své životy, to vše zaznělo z proslovu pana 
starosty po položení věnce u pomníku.

Opravdu je třeba NEZAPOMÍNAT .
M. Kahánková, učitelka

Žáci šes tého ročníku si vymysleli badatelkou otázku 
„Kolik váží aktovka?“. Třída se rozdělila do tří skupin, ka-
ždá skupina se shodla na své hypotéze neboli domněnce. 
Nyní je potřeba domněnky vyvrátit nebo potvrdit, promy-
slet způsob ověření, připravit pomůcky a provést měření.

Den hlavního měření nastal 10. 4. 2024, kdy byly všech-
ny tři skupiny připraveny vážit aktovky všem svým spolu-
žákům z celé školy. Vážili pomocí mincíře nebo využívali 
osobní váhy. Měření probíhalo před výukou, hodnoty byly 
zaznamenávány do záznamových archů. Vše bylo změřeno 

a zapsáno, zbývalo výsledky zpracovat. Děti zjistily, že se 
vážení zúčastnilo 155 žáků školy. Nejlehčí aktovka vážila 2 
kg, naopak nejtěžší měla 7,8 kg. Průměrná hmotnost aktov-
ky je 4,5 kg.
A jak dopadlo bádání u šesťáků? 

Některým skupinám se hypotézu podařilo potvrdit a ně-
kterým vyvrátit. V tomto okamžiku jsme bádání ukončili, 
ale mohli bychom pokračovat v bádání dále, napadaly nás 
další otázky, které je možné zkoumat. 
A co Vy? Také máte otázky?                                Blanka Zemánková

Tentokrát bádali žáci 9. třídy. Jejich badatelská otázka 
byla: „Jaké je nejčastější jméno na naší škole?“

I deváťáci vytvořili hypotézy, které se snažili potvrdit 
nebo vyvrátit. Každá ze tří skupin žáků zvolila jiný způsob 
zpracování dat, které měli k dispozici. Zápal, se kterým pra-
covali, byl velký a dvě odpolední hodiny utekly jako voda. 
Práci dokončili následující den a zjištěná fakta zpracovali do 
tabulek a grafů. Tipněte si jaké je na naší škole nejčastější 
jméno, než je začnete podrobněji studovat.     Petra Švrčková 

Hlásím, pane hejtmane, že se mi zdál sen, vojna byla  
a já ležel v poli zastřelen

Badatelský úkol - Kolik váží aktovka?

Pokračujeme v bádání!
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V rámci projektu jsme se byli osloveni, abychom vybra-
li jednoho živočicha ze Zoo Ostrava, a obec Kunčice p. O. 
bude toto zvíře adoptovat a poskytne sponzorský dar ZOO 
Ostrava. Hlasovaly všechny děti naší školy a zvoleným ži-
vočichem se stala panda červená. Tato vzácná a ohrožená 
šelma se stala symbolem naší snahy o ochranu biodiver-
zity a podněcovala diskuse o důležitosti zachování pří-
rodního prostředí pro naše budoucí generace.

Dne 29. dubna 2024 jsme se všichni společně vypravili 
na výlet do Zoo Ostrava, aby naši žáci  mohli osobně spat-
řit pandu červenou, která se stala součástí naší školní ro-
diny. Byl to den plný dobrodružství a nových objevů, který 
si budou naše děti jistě dlouho pamatovat.

Každá třída měla za úkol zpracovat pracovní listy o růz-
ných zvířatech, což přispělo k rozvoji znalostí o životním 
prostředí a ochraně přírody. Děti se zapojily s nadšením 
a zájmem, což bylo znát nejen při samotné návštěvě zoo, 
ale i při následných diskusích a prezentacích ve třídách.

V rámci oslav Dne dětí jsme se rozhodli našim žákům 
tento výlet darovat. Díky štědrým sponzorským darům 
bylo možné pokrýt vstupné do ZOO Ostrava, zatímco obec 
se postarala o dopravu autobusy. Tento dar nejenže po-
skytl našim dětem nezapomenutelný zážitek, ale také 
podtrhl význam spolupráce mezi školou, obcí a rodiči.

Věříme, že zážitky z tohoto projektu a návštěvy zoo bu-
dou naše děti motivovat k dalšímu zájmu o ochranu pří-
rody a budou sloužit jako inspirace pro budoucí generace. 
Děkujeme všem, kteří se podíleli na realizaci tohoto pro-
jektu, a těšíme se na další společné aktivity ve prospěch 
našich žáků a jejich budoucnosti.             Blanka Zemánková

Zakončení celoročního projektu „Adopce zvířete  
ze ZOO Ostrava“

S radostí Vám přinášíme zprávu o úspěšném zakončení našeho celoročního projektu „Adopce zvířete ze ZOO Ostrava“, 
který probíhal ve spolupráci s obcí. Tento projekt byl nejen poučný, ale také zábavný a inspirující pro naše žáky i pedagogy.



Obecní nOviny 16 06/2024

Minifotbal

Třeťáci a 5.B v Divadle loutek - Dášeňka

Nadšení a sportovní duch zaplavily 
hřiště ve Frýdlantu nad Ostravicí, když se 
konalo okrskové kolo turnaje v minifot-
balu. Dne 30. dubna pro žáky 1. až 3. tříd, 
a o pár dní později, 3. května, přišla řada 
na žáky 4. až 5. tříd.

Malí fotbalisté se sešli, aby si zahráli 
svůj oblíbený sport a ukázali své doved-
nosti. Radost z pohybu, ze soutěžení s 
kamarády a i z drobných dárků sponzora 
celé akce byly důležitější než pořadí týmů. 
Celý turnaj probíhal na hřišti ve Frýdlan-
tu nad Ostravicí, které se stalo arénou pro 
ty nejmladší fotbalové  naděje.                                     

Petra Švrčková

Ostravské Divadlo loutek je známé vynikající umělec-
kou úrovní divadelních představení pro děti a koupit si 
vstupné na některé z nich se podaří jen s velkou dávkou 
štěstí nebo s dostatečným časovým předstihem. Proto 
jsme s radostí a velkým očekáváním navštívili jednu z 
nejznámějších pohádek Karla Čapka Dášeňka.

V této adaptaci nevychovává Dášeňku psí máma Iris, 
ale celá trojice maminek. Totiž… ony to vlastně nejsou 
maminky, ale tři pánové, vášniví hráči kuželek, kte-
ří se zrovna chystají na turnaj, když tu najednou, kde 
se vzala, tu se vzala, za dveřmi se objevila krabice a v ní 

takové malé, bílé nic. Naše tři přátele tak čeká místo tur-
naje mnohem náročnější úkol: vychovat z maličkého ště-
ňátka šikovnou a slušnou psí slečnu. Zjistí při tom, že mít 
psího kamaráda je velká radost, ale ještě větší starost, a že 
pejsek potřebuje spoustu péče, trpělivosti, a hlavně lásky. 
Kabaret na téma „tři muži a štěně“ se dětem velmi líbil.

Po skončení divadla jsme měli velké štěstí, že jsme 
viděli v pohybu pohádkový orloj, který je hned u divadla, 
spouští se jen přes den a v každou sudou hodinu. Byl to 
krásný zážitek !                         

Leona Píchová, Andrea Stašicová
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Třeťáci v knihovně

čTENáŘSKá SOUTĚŽ 2024 čTYŘlÍSTEK

Je pravda, že ne všechny děti rády a pravidelně čtou, 
mnohé z nich berou čtení jako školní povinnost. I přes-
to se třeťáci při pravidelných prezentacích rádi pochlu-
bí knihou, kterou přečetli, a výstavky jejich čtenářských 
deníků patří k oblíbeným náplním hodin čtení. Děti se 
tak navzájem motivují a seznamují se zajímavými kni-
hami, které přečetli jejich kamarádi. 

Návštěva knihovny je jednou z mož-
ností jak u dětí podpořit zájem o čtení. Pro-
to jsme rádi navštívili městskou knihovnu 
ve Frenštátě pod Radhoštěm, kde si paní 
knihovnice připravila pro děti zajímavou 
a aktivitami nabitou knihovnickou lekci. 
Vysvětlila jim, co musí udělat pro to, aby 
mohly navštěvovat knihovnu pravidelně, 
dozvěděly se, co je báje, pověst, pohádka, 
legenda nebo bajka, poslechly si pověst o 
Horymírovi a porovnávaly různé způsoby 
jejího zpracování, vyjádřily svůj názor na 
chování hrdinů v příběhu, který nebyl vždy 
jednoznačný, a také debatovaly o tom, 
jestli byl Horymír v právu nebo nebyl.

Děti zaujalo, že mohou přijít do městské knihovny i 
bez přihlášení, prohlédnout si knihy, začíst se, zahrát si 
stolní hry, prostě jen tak pobýt a strávit v knihovně pří-
jemné odpoledne .

Přihlásit se mohou i do obecní knihovny v Kunčicích 
pod Ondřejníkem.                                                            Leona Píchová

Výsledková listina
I. KATEGORIE – 1. třída
 1. Jiří Kocián
 2. Anna Martínková
 3. Barbora Šilbachová

II. KATEGORIE – 2. a 3. třída
 1. Eliška Grunerová
 2. Karolína Dudková
 3. Štěpán Balcárek, Elen Studeníková

III. KATEGORIE – 4. a 5. třída 
 1. Karin Špačková
 2. Eliška Třeštíková
 3. Nela Machová

Soutěžní práce byly velmi pěkné, porota měla velmi těž-
kou práci vybrat ty nej…

Všem výhercům gratulujeme!
Eva Halatová
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 Ze života školky

Strašidelný rej u Sluníček

PODĚKOVáNÍ

„Čáry máry babička, ať je ze mě žabička“. Už jste ně-
kdy zkoušeli čarovat? A povedlo se vám to? To my u nás ve 
školce dokážeme vše! Dokonce splnit všech 14 obtížných 
úkolů od čarodějnice Žanety! V pondělí 29. 4. jsme oslavili 
svátek Čarodějnic. 

Děti přišly v nádherných kostýmech čarodějů a ča-
rodějnic, a proto nesměla chybět promenáda, pořádná 

rozcvička (létání na koštěti, slalom, hod pavoukem, chůze 
po hadovi...) a spousta našich oblíbených her za doprovodu 
čarodějnických písní. 

Nakonec nás na naší zahradě čekala bojovka, kterou 
jsme zakončili  hledáním pokladu. Moc jsme si tuto akci 
užili a pozor! Jsme ocenění medailí Čar a kouzel!                                                  

Za MŠ dolní Tereza Matúšková

Chtěli bychom touto cestou za celou MŠ dolní poděkovat nejmenovaným rodičům a dárcům této úžasné prolézačky, 
kterou našim dětem věnovali na školní zahradu. Děti tuto novou atrakci využijí a ocení při každodenních hrách. 

Děkujeme také zaměstnancům ,,rychlé roty“ z Obecního úřadu za její bezpečnou instalaci .                Markéta Macurová
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Klub malých debrujárů (KMD) Ptáčata
Od ledna 2024 se klub malých debrujárů (KMD) 

Ptáčata opět zapojil do mezinárodní soutěže O pohár 
vědy „Zahrada 24“.
A co si pro nás přichystali na měsíc leden. Vyráběli jsme 
labyrint z přírodního materiálu, my jsme jej postavili ze 
sněhu. Experimentovali jsme se savostí různých druhů 
papíru a vzlínavosti provázků z různých materiálů. Měřili 
a vážili pomocí mrkve různé předměty. Vymýšleli a reali-
zovali vlastní pokusy s mrkví i s dospěláky doma.

V únoru jsme připravovali zdravé svačinky, které se 
nám opravdu povedly a byly výborné. Pozorovali klíčení 
semen řeřichy ve dvou různých podmínkách. A přidali i 
vlastní pokusy ve skleněných vázičkách, kde jsme pozo-
rovali, jak roste cibule ve vodě a v hlíně. Také jsme pozo-
rovali savost vody u šesti různých materiálů.

Březnové úkoly byly poslední, vyráběli jsme naše logo 
ptáčka z různých přírodních materiálů. Nejdříve společně 
ve třídě, poté na zahradě, ale i na procházce v lese. Svou 
nápaditost ukázaly děti společně se svými dospěláky, 
když vytvářeli naše logodoma. Dalším úkolem byl experi-
ment s hrachovou bombou, to vám bylo nepořádku.

V praktické části jsme vyráběli zavlažovací zařízení 

společně ve třídě. I tentokrát děti doma ve spolupráci s 
rodiči vyráběli další různá zavlažovací zařízení, která se 
jim opět povedla . Zkrátka letošní ,,Zahrada,, byla opět 
zajímavá inspirující a poučná, jak pro děti tak pro naše 
dospěláky.

Už se těšíme na příští soutěž, která bude 
mít název ,,Barvy“                                                    

KMD Ptáčata - MŠ Školní



 Aktuální téma

Dobrý den
Když jsem pohlédl na nové vydání ON číslo 5. 2024,  

a přečetl článek o Osvobození obce od nacistické okupace, 
ten jsem chválil. Ale zarazila mne pod fotkou se jmény z 
pomníku s obětmi z I, a II světové války, nějaké poděko-
vání za problém s únikem vody… atd. Pane Tryščuku, jako 
šéfredaktor, o umístění, kde je ta úcta, k tomuto výročí, 
(snad o vodě ?), mělo by tam být, jiná pokora.

 V odstavci odpověď místostarosty, mne zarazila Vaše 
samochvála. …..     

Tyto falešné útoky na druhou stranu dokazují, že svou 
práci zřejmě vykonávám dobře. Proto jsem rád, že právní 
rozbory i zasedání zastupitelstva obce bezvýhradně pro-
kázaly, že tyto útoky na mou práci jsou od základu lživé.

Vaši samochválu by měl hodnotit občan a ne jenom za-
stupitelstvo obce, i když se jí to líbí. Proto rozum do hrsti 
pro občany, a ne pro sebe, a zastupitelstvo.          Ivo Doležilek     

Fotografie polární záře 
„nad Kunčicemi“. 
Foceno z Černého kopce 
paní Miriam a Veronikou 
Muroňovou 
v noci z pátku 10. 5. 
na sobotu 11. 5 2024. 
Za poskytnutí fotografie 
děkujeme.

Odpověď
Domnívám se, že se v případě první strany se  

o žádnou neúctu nejednalo. Měl jsem mezi přáteli de-
sítky veteránů z II. světové války a domnívám se, že 
jejich myšlení jsem znal. 

Také bych Vás chtěl upozornit na to, že naše no-
viny nemají šéfredaktora! Jen odpovědného redaktora 
a ten opravdu neřeší rozmístění článků do posledního 
detailu. Já opravdu nemohu za všechny neduhy světa.

Podobně si pletete samochválu s pouhým kon-
statováním faktického stavu. Nebo jsou snad závěry 
právníků také samochvála?                           

 

za Obecní noviny Petr Tryščuk

 Inzerce

POláRNÍ ZáŘE NAD KUNčICEMI

Inzerce
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 Co se děje v okolí

Muzeum ve Frenštátě p. R. – výstavy a programy

lIDÉ A ŽIVOT VE FRENŠTáTĚ
Výstava fotografií ze života frenštátské společnosti 
v 19. a 20. století.  
Výstavní síň Muzea ve Frenštátě pod Radhoštěm.
Výstava potrvá od 18. 6. - 15. 9. 2024

Otevírací doba:
úterý – čtvrtek  
9.00 – 12.00 pouze objednané skupiny
13.00 – 16.00 otevřeno
neděle  9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
pondělí, pátek a sobota zavřeno

www.muzeumnj.cz/frensta

DEN MIKROREGIONU 
FRÝDLANTSKO-BESKYDY

AKCI MODERUJE RADEK ERBEN.

15. ČERVNA 2024
Fotbalové hřiště Metylovice

12:30 SLACK LINE SHOW 

13:15 BUBENICKÉ VYSTOUPENÍ GROOVE ARMY

13:30 SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ BESKYDSKÝCH HER BEZ HRANIC 
20:00 KAPELA LIKE-IT (HITY NÁDECH, KŘÍDLA)

21:30 SKUPINA HKT BAND

DÁLE SI UŽIJETE:
PARKOUROVÉ VYSTOUPENÍ, PARKOUROVÉ A SLACKLINE  WORKSHOPY PRO 
DĚTI A DOSPĚLÉ, PRO DĚTI SKÁKACÍ HRAD .

AKCE JE FINANCOVÁNA Z ROZPOČTU MORAVSKOSLESZKÉHO KRAJE, 
MIKROREGIONU FRÝDLANTSKO-BESKYDY A OBCE METYLOVICE.

TĚŠTE SE NA SOUBOJE NAŠÍ OBCE
PROTI VŠEM OBCÍM MIKROREGIONU

BESKYDSKÉ HRY BEZ HRANIC
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Řádková inzerce
Palivové dříví
PRODEJ PALIVOVÉHO DŘÍVÍ BUK / SMRK. 
Dříví naštípané na prostorové metry nebo špalky 
(rovnané) od 30 cm délky. Možnost dovozu odběrateli. 

Tel.: 603  315  738



BUDOUCNOST SE 
STALA REALITOU

NABÍDKA INTERNETU

245 Kč
tarify již od

Při poptávce zadejte kód AKCE2024
a máte od nás 3 měsíce ZDARMA!

+420 606 606 035 | obchod@tlapnet.cz | www.tlapnet.cz

Konkrétní nabídka rychlostí a tarifů je vždy závislá na dostupnosti dané technologie 
v lokalitě. Pro více informací nás kontaktujte kdykoli na infolince 606 606 035.

BEZDRÁT

KABEL

OPTIKA

až 310 Mb/s

až 400 Mb/s

až 2000 Mb/s

245 Kčtarify již od 

245 Kč
tarify již od 

Tlapnet-inzerce-A6-vyska-nove-tarify-2023-vseobecny.indd   1 09.12.2022   15:58
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OHYEV
VODY

POMOCÍ 
FVE PANELo

Cena zahrnuje:
a� 5 panelo o výkonu 2,2 kWp
nový bojler
elektroinstalaní a konstrukní
materiál
kompletní instalace a uvedení
do provozu, doprava
vyYízení dotací

Vhodné pro:

ÚSPORA ENERGIE

 75%a�

KOMPLETNÍ INSTALACE 

ZA 1 K BEZ NUTNOSTI VLASTNÍCH
FINANCÍ PYEDEM

seniory
nízkopYíjmové rodiny
invalidní dochodce
pYíjemce pYísp�vku na
bydlení

více informací na voltamyt.cz

projekt@voltamyt.cz

602 688 211



Slib rytířů Řádu čtenářského
„Slibuji ve jménu všech krásných knížek, pohádek, příběhů a básniček, 

že se budu vždy chovat jako rytíř Řádu čtenářského. Budu knížky opatrovat jako 
nejvzácnější poklady, budu se k nim chovat opatrně a s úctou a budu je mít rád.“

V pátek 24. května jsme si s panem místostarostou 
zahráli na krále a královnu všech čtenářů a s radostí se 
zhostili čestného pasování našich letošních prvňáčků na 
čtenáře. 

Než ovšem došlo k této čestné události, prohlédli si naši 
nejmenší čtenáři knihovnu a poslechli si poutavé vyprávě-
ní a předčítání různých ukázek z knížek z úst naší dvorní 
dámy – paní knihovnice Marušky Starnovské. 

Následně započalo samotné pasování. Děti předstu-
povaly před pana krále a slavnostně přísahaly, že budou 

chránit a pečovat o všechny knihy, nebudou jim ubližovat 
ani je ničit. Pak jim pan král slavnostně poklepal mečem na 
rameno, dostaly knihu a „pasovací glejt“, taky něco na zub 
za statečnost a hrdě odcházely krokem rytířským. 
Těšíme se příští rok na další statečné rytíře.

Kristýna Amálie Heczková

Možná stojí za připomenutí nám všem, 
jak takový slib zní….  
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 Pasování prvňáčků na čtenáře
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Tak už jsme se sešli počtvrté!
Akce se zúčastnilo ke 40. občanů a nasbírala se plná korba (odpusťte mi ten výraz) „bordelu“. Je neuvěřitelné kolik  

toho po nás v přírodě zůstane. Někdy zůstává až rozum stát, co všechno jsou lidé schopni vyhodit.

„Ukliďme Kunčice IV. ročník“

A jaké jsou „úspěchy“ letošního ročníku:

Vyčištěný vysekaný břeh kolem nádraží  / Z potoku vytažená pneumatika / Nalezena jedna černá skládka v lese  
Nalezeno cca 8 sportovních lahví na pití

Tak zas za rok a nezapomeňte „KAŽDÝ PLNÝ PYTEL SE POČÍTÁ“!!! 
A sbírat se dá kdykoliv. Děkujeme všem za účast!

Kristýna Amálie Heczková, foto kolektiv autorů


